
Protokół  Nr XVIII/2008
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 29 kwietnia  2008 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1300.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 14 Radnych. 

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2007r.:
a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2007r.,
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy   
    za 2007 r.,
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) głosowanie.
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2007:
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku 
    w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2007 r.;
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2007 r.;
e) głosowanie.  
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
9. Wolne wnioski i informacje.
10. Wnioski mieszkańców. 
11. Sprawy różne.
12. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy.
13. Zakończenie obrad.

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XVIII sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,   Kierowników,  sołtysów  i  zaproszonych  gości  /  listy  obecności 
Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne 
– na ustawowy skład Rady obecnych jest 14 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku.

Uwag nie wniesiono.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów za.
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Ad. 4. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji o realizacji 
podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt  Gminy przedstawił  informację  /  informacja  stanowi  załącznik  do protokołu  /.  Powiedział 
także,  że  w  Barcianach  odbyły  się  Wybory  Miss  Ziemi  Kętrzyńskiej.  Ponadto  powiedział,  że 
uczestniczył  w  spotkaniu  Lokalnej  Grupy  Działania  Barcja.  Było  to  spotkanie  założycielskie. 
Dodał,  że  wniosek  LGD  o  szkolenia  został  zaakceptowany.  Także  uczestniczył  w  dwóch 
spotkaniach  Związku  Eko-Bart,  na  których  związek  uległ  likwidacji.  Uczestniczył  także  w 
posiedzeniu Związku Gmin Barcja. Powiedział także, że w chwili obecnej zatrudnionych jest w 
naszej gminie ponad 70 osób w ramach prac interwencyjnych, którzy pracują m.in. przy budowie 
ogrodzeń na cmentarzach komunalnych oraz budowie parkingu w Barcianach. 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Radny Jarosław Grzesiuk zapytał kto odpowiada za wygląd i estetykę gminy.
 
Radny Wacław Nowicki powiedział, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych na 
posiedzeniu  w  dniu  18  kwietnia  spotkała  się  z  członkami  klubu  Jurand.  Spotkanie  dotyczyło 
przyznawanych  dotacji  organizacjom  pozarządowym,  z  której  korzysta  także  klub  Jurand. 
Powiedział,  że  radni  dowiedzieli  się  iż  podmiot  ten  nie  rozliczył  się  z  dotacji  w  postaci 
niekompletnego sprawozdania i nie uzupełnił złożonej oferty na rok bieżący. Są braki a w związku 
z tym problemy. Radny Nowicki chciałby się dowiedzieć od Pana Wójta  czy wpłynęły brakujące 
elementy  sprawozdania  i  czy  oferta  została  uzupełniona,  bo  jak  wiadomo  uniemożliwia  to 
przyznanie dotacji.

Radna  Ala  Wierzbicka  zapytała  kiedy  będzie  poprawiony  tłuczeń  kamieniowy  na  drodze  w 
Mołtajnach. Uważa, że nie zdaje to egzaminu.
  
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji będzie przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2007 r. 

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2007r.,

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – 
Pana Andrzeja Robczaka o odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Robczak odczytał opinię komisji / stanowi ona 
załącznik do protokołu /
 
b)  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w sprawie wykonania  budżetu gminy za 
2007 r.,

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej / stanowi ona załącznik do protokołu /
 
c) opinie Komisji Rady Gminy:

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił  o przedstawienie opinii  poszczególnych 
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komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za  2007 r. 
  
Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Wiesław Gajdowski 
powiedział, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2007 r. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy za  2007 r. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2007 rok 
to  obszerny  dokument.  Powiedział,  że  sprawozdanie  zostało  przedłożone  zgodnie  z 
obowiązkowymi  terminami.  11  marca  podjęto  sprawozdanie  składające  się  z  części  opisowej  i 
tabelarycznej.  Dochody  zrealizowane  zostały  w  100  %.  Wydatki  zmniejszyły  się.  Nadwyżka 
budżetowa  w kwocie  1.400.000  .  Dotacje  zostały  przekazane  zgodnie  z  zawartymi  umowami. 
Cieszy się, że usłyszał opinie pozytywne. Powiedział, że w 2007 roku była kontrola Regionalnej 
Izby  Obrachunkowej,  która  trwała  przez  3  m-ce.  Na  początku  2008  roku  NIK  przeprowadził 
kontrolę za wykonanie budżetu gminy za 2007 r. Także został przeprowadzony audyt wewnętrzny 
w ramach gminy Fair Play. Zapytał czy są jeszcze pytania w kwestii sprawozdania. 

Radna Elżbieta  Machniak zapytała  w kwestii  inwestycji  w 2007 r.  -  wykonano je  w 79,50 %. 
Zapytała dlaczego nie wykonano tych inwestycji w 100%.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  dokumentacja  na  salę  gimnastyczną   przy 
Gimnazjum  jest  robiona.  Płatność  ma  nastąpić  w  tym  roku.  Co  do  hydroforni  w  Morunach 
konieczne było drugie badanie wody i prawdopodobnie koszty będą większe niż planowane. Dodał, 
że nie zawsze da się zrealizować to co jest zaplanowane i stąd ta różnica w wykonaniu inwestycji.

Radny Wacław Nowicki powiedział,  że budżet roku 2006 to była końcówka, natomiast  w 2007 
roku  cały  budżet  wykonał  obecny  Wójt.  Powiedział,  że  były  kontrole  zewnętrzne,  badano 
szczegółowo budżet.  Uważa, że jak na samodzielnie  wykonany budżet został wykonany bardzo 
dobrze. 

Radny Wiesław Gajdowski dołączył swoją opinię. Rada przekazuje wszystkie uchwały do realizacji 
Wójtowi. Powiedział, że dzięki pracownikom urzędu i jednostkom organizacyjnym zrealizowano 
budżet. Komisje także wyraziły pozytywna opinię. 

d) głosowanie.

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał sprawozdanie z realizacji budżetu 
za 2007 r. pod głosowanie. W głosowaniu jawnym sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie 14 
głosami  za,  głosów przeciw i  wstrzymujących  nie  było.   /  sprawozdanie  stanowi  załącznik  do 
protokołu / 

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2007:
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a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;

Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek poprosił o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Robczak odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium.
 
b)  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącej  zaopiniowania  wniosku  w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2007 r.;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2007 r.

c) opinie Komisji Rady Gminy;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił  o przedstawienie opinii  poszczególnych 
komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie udziela Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za  2007 r.  

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Wiesław Gajdowski 
powiedział,  że Komisja  jednogłośnie  udziela  Wójtowi  Gminy absolutorium z tytułu  wykonania 
budżetu gminy za  2007 r. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała,  że Komisja   jednogłośnie  udziela  Wójtowi  Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu gminy za  2007 r.  

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2007 r.;

Radna Teresa Nowicka uważa,  że nad udzieleniem absolutorium w ubiegłym roku może Radni 
mieli  obawy.  Budżet  za 2007 rok jest  zrealizowany bardzo dobrze.  Są ponadto opinie Komisji 
Rewizyjnej i Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Radna Elżbieta Machniak powiedziała, że bardzo dobrze się nam pracowało. Są nowo wybranymi 
Radnymi i dużo się uczyli. Wójt pomagał, udzielał porad, zwłaszcza że jest najmłodszym Wójtem i 
sam się uczy.  Powiedziała,  że Wójt realizował zadania, wykonywał  budżet i  ma nadzieję, że w 
przyszłym roku inwestycje zostaną wykonane w 100%.

Radna Ala Wierzbicka powiedziała, że cieszy się iż gmina jest wodociągowana.

Radny  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  także  jest  zadowolony  iż  budżet  jest  realizowany 
prawidłowo.              
  
Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  przy  obejmowaniu  funkcji  Wójta  nie  znał 
dokładnie  gminy.  Zaczynał  od  tego  żeby  poznać  gminę.  Uczył  się  i  pracuje  na  rzecz  Rady. 
Wprowadził wiele zmian – zmieniła się strona internetowa, biuletyn informacyjny Gminy Barciany, 
a także biuletyn w Gazecie w Kętrzynie. Zainicjował aktywność mieszkańców – ruszyły inicjatywy 
w  miejscowościach  np.  koła  gospodyń  wiejskich,  stowarzyszenia.  Powiedział,  że  jest  to 
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kontynuacja zadań a także realizacja nowych zadań inwestycyjnych. W ubiegłym roku rozpoczęta 
została  naprawa  sytuacji  w  Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej,  doposażenie 
zakładu.  Także  w  Gminnym  Ośrodku  Kultury  zostały  zainicjowane  nowe  działania.  Ponadto 
powstało  kilka  nowych  boisk,  odbywały  się  nowe  konkursy  arcydzieła,  plenery,  dożynki 
powiatowe,  wizyta  arcybiskupa.  Ponadto  udało  się  rozliczyć  sprawy z  Agencją  Nieruchomości 
Rolnych, które ciągnęły się przez lata. Mimo hucznych informacji o środkach unijnych nie było 
takich, z których moglibyśmy realizować planowane zadania. Wójt dodał, że nasz Klub Integracji 
Społecznej otrzymał nagrodę za działania. W ubiegłym roku naszą gminę nawiedziło gradobicie. 
Pomoc dla rolników dotkniętych  gradobiciem była  nie tylko  z gminy,  ale także od Wojewody. 
Gmina także udzielała pomocy w formie stypendiów.  Także, po wielu negocjacjach i poprawkach 
udało  się  przyjąć  studium  zagospodarowania  przestrzennego.  Kontynuowano  współpracę 
zagraniczną,  w  tym  zainicjowano  nowy  etap  współpracy  z  Łotwą  –  współpraca  ze  szkołami. 
Powiedział, że w roku bieżącym postawił na ciężką pracę dla siebie i pracowników. Wójt poprosił o 
udzielenie absolutorium.                

e) głosowanie:

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za dyskusję. Powiedział, że opinie są 
pozytywne.   W związku  z  brakiem pytań  zapytał  kto  z  Radnych  jest  za  udzieleniem Wójtowi 
Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2007 r. 

W  głosowaniu  jawnym  Radni  jednogłośnie  udzieli  Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu 
wykonania  budżetu za 2007 r.  /  uchwała Nr XVIII/79/2008 w sprawie udzielenia  absolutorium 
Wójtowi Gminy za 2007 r. stanowi załącznik do protokołu /

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski podziękował za udzielenie absolutorium. 

 Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział na interpelację Radnego Jarosława Grzesiuka na 
temat  osoby  odpowiedzialnej  za  wygląd  i  estetykę  gminy.  Wójt  powiedział,  że  każdy  z 
pracowników odpowiada za swoje zadania. W gminie nie ma takiej osoby, która odpowiadałaby za 
estetykę  gminy.   Dodał,  że  po  części  estetyka  gminy  zajmuje  się  Pan  Stanisław  Machniak  – 
Kierownik robót interwencyjnych, a także Pan Sylwester Wrona. Sprawy realizowane są na bieżąco

Na  interpelację  Radnego  Wacława  Nowickiego  w  sprawie  uzupełnienia  dokumentów  do 
sprawozdania  i  oferty   Wójt  Gminy  odpowiedział,  że  nie  wpłynęły  dokumenty  uzupełniające 
sprawozdanie i ofertę. 

Na interpelację Radnej Ali Wierzbickiej w sprawie tłucznia kamieniowego na drodze w Mołtajnach 
Wójt Gminy odpowiedział, że posypka ta sprawdza się i spełnia swoją funkcję. Dodał, że są różne 
opinie  –  jednym pasuje  innym nie.   Powiedział,  że  sprawa ta  zostanie  omówiona  na  zebraniu 
sołeckim w Mołtajnach. 

Więcej interpelacji i zapytań radnych nie zgłoszono. 

Ad.  9.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  wolnych  wniosków  i 
informacji.      

Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  realia  są  różne.  Po  absolutorium Wójt  przystąpi  do 
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ciężkiej pracy.  

Radny Wacław Nowicki  powiedział,  że przykładem porządkowania w sołectwach jest  sołectwo 
Ogródki.  Są  przykładem  bezinteresownej  pracy.  Działania  są  bardzo  dobre  do  naśladowania. 
Uważa, że dla sołtysa należą się brawa.  

Ad. 10. Wnioski mieszkańców. 

Radny  Powiatowy  –  Witold  Bogdanowicz  powiedział  co  do  drogi  w  Suchawie.  Poprosił 
Przewodniczącego Rady o zorganizowanie  spotkania z Radą Sołecką Suchawy z uczestnictwem 
Radnych Powiatowych, Starosty i Wicestarosty, Przewodniczącej Rady Powiatu, Przewodniczącej 
Komisji  Budżetowej  Rady Powiatu.  Powiedział,  że  ci  ludzie  pukają,  proszą.  Pan Bogdanowicz 
poprosił  aby  to  spotkanie  zorganizować  do  końca  maja.  Projekt  jest  gotowy,  dokumentacja 
zrobiona. Jednakże środki unijne są niemal niemożliwe do pozyskania.  Druga sprawę, którą zgłosił 
Pan Bogdanowicz  to sprawa wykaszania parku w Skandawie. Powiedział, że park w Skandawie był 
koszony raz w roku. W ubiegłym roku 1/3 parku została tylko wykoszona. Tam tez leżą drzewa, 
które  trzeba  uprzątnąć.  Ten  park  jest  zabytkowy,  nie  wie  czy  tam  można  działać  bez  zgody 
konserwatora.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo od Rady Sołeckiej Suchawa. Powiedział, że wpłynęło 
ono w dniu dzisiejszym. Dodał, że uzgodni z Wójtem termin spotkania i wystosują pismo.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że wcześniej pismo w sprawie modernizacji drogi w 
Suchawie  wpłynęło  do  Wójta.  Przekazał  to  pismo  do  Przewodniczącej  Komisji  Finansów  i 
Budżetowej. Zna dokładnie sprawę. Dodał, że wczoraj spotkał się z Radą Sołecką. Przypomniał, że 
jest to droga powiatowa. Natomiast co do parku w Skandawie Wójt powiedział, że będzie koszony. 
Powiedział, że wcześniej ksiądz chciał te drzewa. Ale jeżeli nie ma chętnych to gmina zabierze. 
Ponadto powiedział,  ze wystosował pismo do sołtysa,  bo nie posprzątał  po dożynkach,  a także 
zniszczył drogę. 

Sołtys Sołectwa Ogródki – Marek łapin powiedział,  że także chciałby aby zorganizować  takie 
spotkanie na temat drogi w Ogródkach. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że można się spotkać wspólnie przy okazji spotkania 
Rady Sołeckiej Suchawa.

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Ad. 11. Sprawy różne.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że 31 maja odbędzie się w gminie Święto Rodziny i Dzień Dziecka. Powiedziała, że 
Komisja Oświaty wyszła z inicjatywą o składkę po 100 zł z przeznaczeniem na nagrody i upominki 
dla dzieci. 

Radny Wiesław Gajdowski zgłosił  problem z dostarczaniem wody do Gęsik. Wodociąg biegnie 
przez  Suchawę  do  Gęsik,  a  wiadomo,  że  w  Suchawie  jest  produkcja  mleka.  W  Gęsikach  w 
godzinach  wieczornych  i  rannych  praktycznie  woda  nie  dociera.  Wspomniał,  że  wcześniej 
planowano przepompownię. 
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
zapytała czy można zyskać piasek na boisko. 
       
Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że ma pewien pomysł na piasek. Ponadto zna 
sprawę w Gęsikach.

Ad. 12. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy.

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XVII sesji Rady Gminy wyłożony były 
do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół  został przyjęty 12 głosami za, 2 głosami wstrzymującymi i przeciw nie było. 

Ad. 13. Zakończenie obrad.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XVII sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek
Protokolant: Emilia Żelichowska                                
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